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Coincidint amb el número 25 de L’Ajuntament Informa, la direcció
del butlletí ha decidit fer un canvi en la imatge de la publicació.
Aquesta renovació suposa un nou disseny, un nou format i un
nou tipus de paper, que tenen com a finalitat fer més agradable
i atractiva la lectura de la revista i que aquesta tingui un aspecte
més modern. Esperem que aquests canvis aconsegueixin tots els
objectius desitjats i que siguin del grat de tots els poblatans.
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Estem a final d’un nou any i, com és habitual en aquestes
dates, és bo fer una reflexió i una valoració de com han
anat els darrers dotze mesos. Aquest 2003 hem viscut
dos fets polítics importants per a l’esdevenidor del nostre
poble i del nostre país: les eleccions municipals del passat
25 de maig i les autonòmiques del 16 de novembre.
Pel que fa a aquests segons comicis, tot i que hi va haver
un partit que va guanyar, els pactes polítics han configurat
un govern del qual aquesta formació política ha quedat
exclosa. Ara caldrà demostrar si aquest canvi, legítim si
es vol, suposa un gir positiu per a la nostra Nació. Des
d’aquí, vull desitjar al nou govern que visqui quatre anys
plens d’encerts.
M’interessa més, però, incidir en les primeres eleccions
esmentades, les municipals. El resultats d’aquests comicis,
per al meu equip i per a mi en particular, van ser molt
satisfactoris. Les poblatanes i els poblatans ens vau donar,
de nou i, per sisena vegada consecutiva, la vostra confiança.
D’aquesta manera, vau ratificar la nostra gestió, la de la
gent de Convergència i Unió, durant més de 20 anys al
capdavant del govern municipal. Ara ens toca seguir
treballant en la mateixa línia, complir les promeses fetes
i continuar conduint el nostre poble dins de la lògica del
progrés, les millores socials i el respecte a la llibertat de
les persones.
Per fer realitat els projectes que vam prometre, alguns de
gran envergadura, cal que l’Ajuntament compti amb
l’ajuda econòmica de les administracions superiors. Farem
el possible perquè les nostres demandes siguin escoltades
i obtinguin el suport que, fins avui, sempre han tingut.
Espero, per tant, que, en l’àmbit municipal, durant el
2004 comencin a veure la llum algunes de les promeses
que el nou equip de govern va fer el passat 25 de maig.
En el terreny més personal, desitjo que sigui un bon any
per a totes les poblatanes i els poblatans i que el benestar
i el progrés arribi a les vostres llars. Aquest benestar és
fruit del treball de tots i del compromís envers la societat.
Res és possible sense l’esperit de superació personal i
col·lectiu, res ens vindrà donat. Una societat millor no és
el resultat només dels governants i de la seva gestió, sinó
de la voluntat de tots els ciutadans.
Quan finalitza l’any, com he dit al principi, és un bon
moment per replantejar-nos el nostre compromís personal
amb la societat, per veure si les nostres accions individuals
contribueixen a una vida social cada vegada millor. Seria

bo que tots reflexionem sobre aquest fet i que actuem
en conseqüència.

Nou any, nova imatge
del butlletí municipal

El butlletí que teniu a les mans és diferent al que heu
rebut fins ara, amb un format i un disseny més moderns.
D’aquesta manera, s’obre una nova etapa, la tercera, en
la vida d’aquesta publicació. Ara com ara, les modificacions
només afecten la imatge de la publicació, però és possible
que les innovacions també arribin, més endavant, a
l’estructura interna. Esperem que aquesta nova etapa
superi les anteriors, un objectiu no gens fàcil ja que la
nostra revista ha estat, en les dues èpoques anteriors,
punt de referència d’altres projectes semblants.
Des d’aquí, vull agrair la dedicació de les dues persones
que han tirat endavant aquest butlletí, la Marta Bartrolí
i la Sandra Termes, així com de les persones que hi han
col·laborat i que han exposat les seves opinions i la seva
visió del poble. Sense la seva participació no hauríem
pogut fer realitat aquest projecte, que demostra la voluntat
de comunicació amb els ciutadans i d’obertura a la societat
de la gent que avui som a l’equip de govern de
l’Ajuntament del nostre municipi.
Per acabar aquest editorial, només em resta desitjar-vos
a tots que passeu  unes bones festes de Nadal i un feliç
2004, ple d’encerts i progrés.

Jaume Armenteras i Soteras
Alcalde

El 2003, un any marcat per la
vida política

El butlletí demostra la voluntat de
comunicació amb els ciutadans i d’obertura
a la societat de l’equip de govern
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cronologia de plens

Sessió extraordinària del 13 de
novembre de 2003

(Excusa la seva assistència el regidor
del PSC Joan Pons i Romaní)
• S’aprova, provisionalment, amb els
vots a favor de CiU, en contra del
PSC i l’abstenció d’ERC la modificació
de les Ordenances Fiscals per al 2004.
Aquestes modif icacions són:
IMPOSTOS
- Ordenança fiscal número 1. Impost
sobre Béns Immobles. S’actualitza el
tipus de gravamen dels béns de na-
turalesa urbana, 0,89 %, i dels rústics,
0,68 %. S’estableixen que estiguin
exempts d’aquest pagament els im-
mobles urbans i rústics la quota líqui-
da dels quals sigui inferior a 6 euros.
També s’estableixen una sèrie de bo-
nificacions que són: del 50 % de la
quota per als immobles que consti-
tueixin l’objecte de l’activitat de les
empreses d’urbanització, construcció
i promoció immobiliària i no figurin
entre els béns del seu immobilitzat;
del 50 % de la quota per als habitat-
ges de protecció oficial; i del 15 %
de la quota per als titulars de família
nombrosa, sempre que l’immoble de
què es tracti tingui un valor cadastral
inferior a 60.000 euros i sigui
l’habitatge habitual de la família.
- Ordenança fiscal número 2. Impost
sobre construccions, instal·lacions i
obres. Es determinen una sèrie de
bonificacions que són: del 25 % de
la quota de l’impost per a les cons-
truccions, instal·lacions o obres refe-
rents als habitatges de protecció oficial
i de fins el 50 % de la quota de
l’impost per a les construccions,
instal·lacions o obres que afavoreixin
les condicions d’accés i habitabilitat
dels discapacitats.
- Ordenança fiscal número 3. Impost
sobre vehicles de tracció mecànica.
S’apliquen els coeficients següents:
per als turismes fins a 11,99 cavalls
fiscals, un 1,54 i per als altres turismes,
un 1,56; per a les motocicletes de
més de 250 cc a més de 1.000 cc,

1,56 i per a la resta, 1,54; per a la
resta de vehicles, 1,54.
- Ordenança fiscal número 17. Impost
sobre l’increment del valor dels te-
rrenys de naturalesa urbana.
S’estableix un coeficient d’entre el
2,59 % i el 2,80 % i un gravamen
del 27,30 %.
- Ordenança fiscal número 22. Impost
sobre activitats econòmiques. Es mo-
difica la categoria fiscal de les vies
públiques.
TAXES
- Ordenança fiscal número 6. Taxes
per a la recollida, tractament i elimi-
nació d’escombraries i altres residus
sòlids urbans. S’augmenta la tarifa
un 15 % respecte el 2003.
- Ordenança fiscal número 14. Taxa
del cementiri municipal. S’apuja un
5 % respecte l ’any anterior.
- Ordenança fiscal número 19. Taxa
per a la prestació del servei de la llar
d’infants municipal. Es determina que el
preu mensual serà de 105,01 euros (en
el 2003 era de 100,01 euros)
- Ordenança fiscal número 21. Taxa
per a l’expedició de documents admi-
nistratius i altres. S’afegeixen les tarifes
següents: impressions, (estudiants,
entitats, organismes i similars, 0,10
cèntims, i particulars, 0,15 cèntims);
disquets per unitat, 0,60 cèntims;
CD-Roms per unitat, 0,70 cèntims;
carpeta pedagògica del Castell de
Claramunt, 6 euros.
- Ordenança fiscal número 24. Taxa
per a la prestació del servei de classes
d’anglès. Es determinen els preus
següents: alumnes en horari general,
22,05 euros/mes (el 2003 era de 21
euros/mes) i alumnes en horari reduït,
17,69 euros/mes (el 2003 era de
16,85 euros/mes). També es contem-
pla un descompte del 25% en cas
que s’apuntin a les classes dos o més
germans.
- Ordenança fiscal número 27. Taxa
per a serveis generals. S’aplica un
increment dels preus per a les visites
al Castell de Claramunt de 0,10 cèn-
tims respecte les tarifes del 2003. La

tarifa per a l’ús de les instal·lacions
s’incrementa fins a 600 euros diaris
(el 2003 era de 450 euros diaris).
• S’aprova, inicialment, amb els vots
a favor de CiU i l’abstenció d’ERC i
del PSC l’expedient 3/2003 de modi-
ficació de crèdits del Pressupost Mu-
nicipal per a l’exercici 2003. D’aquesta
manera, el pressupost té uns ingressos
de 3.527.720,59 euros i unes despe-
ses de 3.355.450,55 euros.
• S’aprova per unanimitat el conveni
de col·laboració entre el departament
de Benestar i Família de la Generalitat
de Catalunya i l’Ajuntament per a la
construcció d’una residència i centre
de dia per a la gent gran.
• Es ratifica per unanimitat l’acord
adoptat per la Comissió de Govern
de la Corporació en la sessió celebrada
el 14 d’octubre de 2003 de sol·licitud
de subvenció al FEDER 2004-2005.
Les actuacions que s’inclouen són: la
pavimentació i millora dels carrers al
barri de les Figueres i la rehabilitació
del celler de l’Art com a museu.
• Es ratifica per unanimitat l’acord
adoptat per la Comissió de Govern
de la Corporació en la sessió celebrada
el 14 d’octubre de 2003 de sol·licitud
de subvenció al Pla Únic d’Obres i
Serveis de Catalunya (PUOSC) 2004-
2007. Les actuacions que s’inclouen
són: la urbanització del carrer Arbres
del Papa; la protecció de l’accés i
instal·lació d’hidrants a la urbanització
de les Garrigues; la pavimentació i
millora dels carrers al barri de les
Figueres; la instal·lació solar fotovol-
taica al CEIP Maria Borés; i la pavi-
mentació de la pista de futbol sala.
• S’aprova amb els vots a favor de
CiU, en contra d’ERC i l’abstenció del
PSC la sol·licitud de cessió a la Direcció
General de Carreteres de la Generali-
tat de Catalunya de la via d’accés a
la zona del pont de la Boixera.

En aquest Ple també es dóna el condol,
en nom de la Corporació, al regidor
Antoni Escudé per la mort de la seva
mare.
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Es ratifiquen, per unanimitat, les sol·licituds
de subvencions al FEDER i al PUOSC



recull de notícies

L’Ajuntament fa un important pas per a la
construcció d’una residència per a la gent gran
L’Ajuntament ha fet un important
pas per a la construcció d’una resi-
dència i centre de dia per a la gent
gran, un dels projectes de més en-
vergadura i rellevància que preveu
portar a terme l’equip de govern
de Convergència i Unió en aquest
mandat. El passat 14 de novembre,
l’alcalde, Jaume Armenteras, i el
secretari general del departament
de Benestar i Família de la Genera-
litat, Manuel Jovells, van signar un
conveni de col·la-boració entre
ambdues administracions per tirar
endavant aquesta actuació. La sig-
natura va tenir lloc al Palau de Mar,
seu de la conselleria.
Segons aquest conveni, s’estableix
que el govern català es compromet
a col·laborar en el finançament de
la construcció de l’obra en 300.000
euros. La intervenció té un pressu-
post de 1.043.668 euros. D’acord
amb el text signat, l’Ajuntament
sol·licitarà l’acreditació de centre
col·laborador del Programa de Su-
port a l’Acolliment Residencial per
a la Gent Gran de la conselleria.
Aquest nou equipament s’ubi-carà
a la zona de can Galan, en concret,
al carrer Marie Curie, al costat del
Parc de les Poblas, en un terreny de

l’Ajuntament. La propietat de la
residència serà municipal i la gestió
serà concertada. També s’establiran
cada any amb el departament de
Benestar i Família les places conve-
niades, d’acord amb les necessitats
del municipi i que determini
l’Ajuntament. Així ho va explicar
Jaume Armenteras en el Ple extraor-
dinari del 13 de novembre en què
la Corporació va aprovar per unani-
mitat el conveni signat.
Es preveu la construcció d’un edifici
polivalent, que faci tant les funcions

de centre de dia com de residència
assistida, al mateix temps que ofe-
reixi determinats serveis per a les
persones de la tercera edat, com el
de rentar roba o el de menjador.
L’edifici estarà dividit en dues plan-
tes. La planta baixa tindrà la funció
de centre de dia, amb una capacitat
de 28 places, i la primera planta
estarà destinada a hospitalització i
llar d’avis i comptarà amb 32 places.
De moment, ja s’ha realitzat
l’avantprojecte i la memòria valo-
rada d’aquesta actuació.

Reformes al camp de futbol del Pas Blau

Jaume Armenteras i Manuel Jovells en el moment de la signatura del
conveni.

La regidoria d’Esports ha fet una
sèrie de reformes al camp de futbol
del Pas Blau. El cost d’aquests arran-
jaments ha estat de 6.500 euros,
que s’han finançat amb fons muni-
cipals. En concret, les actuacions
realitzades han consistit en
l’anivellació del terreny de joc amb
sauló, la instal·lació als vestuaris
d’uns escalfadors i l’arranjament del
subministrament d’aigua calenta.
Aquestes obres s’han portat a terme
entre els mesos de juliol i novembre.

Aspecte del camp de futbol del Pas Blau després de les obres que s’han
portat a terme.
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La regidoria de Joventut proposa crear un espai
per als joves

Més d’una quarantena de joves van
assistir el 8 de novembre a la reunió
que va convocar la regidoria de
Joventut per muntar un espai per
al jovent del poble. A la trobada,
que va tenir lloc al Teatre Jardí, es
va comptar amb la presència del
regidor de Joventut, Josep Aloy, i

de les dues assessores en aquest
tema, Esther Touriñán i Carme Fa-
rrés.
La proposta que es va exposar al
jovent és l’adequació d’un lloc on
hi hauria un espai destinat als joves
a part i r  dels  11 anys,  on
s’organitzarien diversos tallers i hi

hauria ordinadors connectats a in-
ternet, vídeo consoles i altres entre-
teniments, i un local per als joves a
partir dels 14-15 anys, on es
col·locaria una televisió, un equip
de música, una play station i un
futbolí. En el primer espai, hi hauria
un monitor i en el segon, els res-
ponsables serien els mateixos joves.
Aquests aspectes, però, encara s’han
d’acabar d’estudiar.
Els més de quaranta joves de la
Pobla que van assistir a la trobada
es van mostrar molt receptius da-
vant la iniciativa de crear un espai
per a ells on poder-se reunir i fer
activitats. Des de la regidoria de
Joventut de l’Ajuntament ja s’està
treballant per tirar endavant la pro-
posta.

La reunió va tenir lloc al Teatre Jardí i va comptar amb l’assistència de
més d’una quarantena de joves.
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recull de notícies

L’Ateneu Gumersind Bisbal es va
omplir de gom a gom el passat 9
de novembre amb la representació
de les obres guanyadores del II Con-
curs de Guions de Teatre Infantil i
de l’obra Les nits de lluna plena, a

càrrec del Grup Teatre Jardí.
Les obres que es van representar,
guanyadores de la segona edició
del Concurs de Guions de Teatre
Infantil, organitzat per la companyia
poblatana, van ser: La princesa so-

nada, d’Itziar Irastorza i Gisela Ca-
sado, Neteja personal, de Marina
Torres i Laura Valls, i L’embolic, de
Júlia Graells i Eduard Llaguno. Els
actors de les representacions eren
nens i nenes de la Pobla de Clara-
munt.
El Grup Teatre Jardí, dirigit per Es-
ther Touriñán, va portar a l’escenari
Les nits de lluna plena, d’Ignasi García
Barba, una comèdia que relata la
història d’un grup de joves que fan
una juguesca: han de passar la nit
en una casa encantada.

La Llar d’Infants Municipal Sol Solet
va celebrar el mes de novembre el
seu dotzè aniversari. Per aquest
motiu, es va organitzar un aperitiu
per als petits alumnes i se’ls va donar
un recordatori de fusta. Aquest
novembre també va ser el mes groc,
durant el qual els nens van fer
diverses activitats relacionades amb
aquest color.
La llar d’infants va començar el nou
curs l’1 de setembre, amb un total

de 35 nens i nenes d’edats compre-
ses entre els quatre mesos i els dos
anys. Des que es va iniciar el curs,
els infants han participat en diferents

activitats vinculades amb l’estació
de l’any, com decorar les classes
amb motius de tardor o participar
en la festa de la castanyada.
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L’Ajuntament demana subvencions al FEDER i al
PUOSC per a la pavimentació i millora del barri
de les Figueres
La pavimentació i millora dels carrers
del barri de les Figueres és una de
les obres que l’Ajuntament ha inclòs
en les línies de subvencions del
FEDER 2004-2005 i del Pla Únic
d’Obres i Serveis de Catalunya
(PUOSC) 2004-2007. L’actuació té
un pressupost de 214.619,56 euros
i s’ha sol·licitat una subvenció de
73.981,00 euros al FEDER i de
132.417, 71 euros al PUOSC.
A més d’aquesta intervenció, al FE-
DER  també s’ha sol·licitat la reha-
bilitació del Celler de l’Art com a
espai de museu, amb un pressupost
de 331.566, 11 euros i una subven-
ció de 153.783,06 euros. En les
dues actuacions esmentades, s’ha
demanat el 50 % del cost de l’obra,
que és el màxim que es pot dema-
nar.
Pel que fa al PUOSC, les actuacions
que s’han sol·licitat a més de la del
barri de les Figueres, són: la urbani-
tzació del carrer Arbres del Papa,
amb un pressupost de 155.808,36
euros, dels quals se n’han demanat
75.000,00; la protecció de l’accés
i instal·lació d’hidrants a la urbani-

tzació de les Garrigues, amb un
pressupost de 19.372,59 euros, dels
quals se n’han demanat 14.529,44;
la instal·lació solar fotovoltàica al
CEIP Maria Borés, amb un pressu-
post de 54.628,15 euros, dels quals
se n’han sol·licitat 40.971,11; i la
pavimentació de la pista de futbol
sala, amb un pressupost de
72.196,36 euros, dels quals se n’han
sol·licitat 54.147,27. En les diferents
actuacions s’ha demanat el màxim
subvencionable que és d’un 75 %

del cost de la intervenció.
Aquests dos punts es van tractar en
el Ple extraordinari del passat 13 de
novembre i es van aprovar per una-
nimitat.
En aquesta sessió també es va apro-
var la modificació de les Ordenances
Fiscals per al 2004, un punt que va
tenir els vots a favor de CiU, en
contra del PSC i l’abstenció d’ERC
per no haver tingut temps d’estudiar
les diferents modificacions. La mit-
jana de la pujada de les ordenances
és inferior al cost de la vida (més
informació a la pàgina 4).
Un altre dels temes que es va tractar
en aquesta sessió va ser la sol·licitud
a la Direcció General de Carreteres
de la Generalitat de Catalunya la
cessió de la carretera d’accés a la
zona de la Boixera. Aquest punt es
va aprovar amb els vots favorables
de CiU, en contra d’ERC i l’abstenció
del PSC.

Façana del Celler de l’Art

Una trentena de persones, entre
pares i nens, van assistir el passat
28 de novembre a l’homenatge
que la Biblioteca Municipal
Mossèn Cinto Verdaguer va fer
al recent desaparegut Miquel
Martí i Pol. Jordi Hervàs va oferir
un recital de poemes de
l’escriptor català referents a
diversos menjars, com la xocolata
o els ous ferrats.
El recital portava per títol Bon
profit! Jordi Hervàs, envoltat dels
llibres de la biblioteca, anava
vestit de típic cuiner, amb un
barret i una bata blanca. Els nens
i les nenes van participar i es van
divertir amb les diferents
composicions poètiques que va
explicar l’actor.

La Pobla de Claramunt ha entrat
a formar part del sistema tarifari
integrat del transport públic de la
regió metropolitana de Barcelona.
Això vol dir que es poden utilitzar
diferents transports, bé sigui tren,
autobús o metro amb les targetes
integrades per desplaçar-se fins a
Barcelona o fins a Igualada.
Amb aquest sistema es permet
que amb una targeta de dues
zones un poblatà pugui anar fins
a Igualada amb tren o amb la

Hispano Igualadina i després pu-
gui utilitzar l’autobús interurbà
del Masats o els urbans de la ca-
pital de l’Anoia. Per anar fins a
Barcelona, cal usar una targeta de
cinc zones. El desplaçament es
pot fer amb tren i després es po-
den fer servir altres transports,
com el metro o l’autobús.
Des de l’Ajuntament ja fa temps
que es feien gestions per aconse-
guir aquesta millora per als pobla-
tans en l’ús del transport públic.

La biblioteca
homenatja Miquel
Martí i Pol

La Pobla s’incorpora al sistema
tarifari integrat del transport
públic
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Activitats tradicionals per a
unes festes de sempre

Un dels actes més típics és la Copa Nadal de
Natació, que arribarà a la 32a edició

Des de principi d’aquest mes de desembre, els
carrers de la Pobla de Claramunt estan plens de
llums amb formes d’àngel, d’estrella o de campana.
Les façanes i els portals de moltes cases i botigues
també tenen un altre aspecte, amb arbres decorats
amb boles de colors i llumetes. Es respira un
ambient que ens recorda que les festes de Nadal
ja són aquí.
Per aquestes dates, al nostre municipi es porten
a terme una sèrie d’activitats, la majoria típiques
de cada any, organitzades des de l’Ajuntament i
des del teixit associatiu local. Tots els actes tenen
una finalitat: que les poblatanes i els poblatans
surtin de casa per compartir la joia del Nadal.

La Copa Nadal de Natació,
un dels actes més típics

El dijous, 25 de desembre, a partir de les 12 del
matí la piscina municipal serà l’escenari d’una de
les activitats més tradicionals d’aquestes festes al
nostre poble. Es tracta de la Copa Nadal de
Natació, que arribarà a la 32a edició. Cada any
en aquesta travessia a la piscina hi participen una
mitjana d’entre 50 i 60 nedadors.
L’acte s’organitza des de la regidoria d’Esports de
l’Ajuntament. Es compta amb la col·laboració de
la Generalitat de Catalunya, la Diputació de

Barcelona, el Consell Comarcal de l’Anoia,
empreses i entitats bancàries del poble i de la
comarca.
L’activitat s’iniciarà amb un caga tió per a les
nenes i els nens. Tot seguit, els nedadors es tiraran
a la piscina per disputar la cursa i després es
lliuraran els trofeus, cedits per l’organització i pels
diferents col·laboradors abans esmentats. Enguany,
igual que en l’edició anterior, al darrer participant
classificat se l’obsequiarà amb un bacallà. També
se sortejarà, com cada any, una minicadena i un
televisor entre els nedadors. Al final, se servirà
rom cremat per a tothom.

El Pessebre Vivent compleix 19 anys
Junt amb la Copa Nadal de Natació, el Pessebre
Vivent és un dels actes més típics. Enguany la
representació arribarà a la 19a edició i tindrà lloc
el dissabte, 27 de desembre, a les 6 de la tarda i
a 2/4 de 8 del vespre. El Pessebre l’organitzen un
grup d’entre vuit i deu poblatans, amb el suport
de la regidoria de Cultura de l’Ajuntament, Caixa
Catalunya, Caixa Penedès i La Caixa. En el
muntatge també es compta amb la col·laboració
de diverses persones del poble.
La representació, en què intervindran entre 60 i
70 nens d’edats compreses entre els 3 i els 14

Al Pessebre
Vivent hi
participen
entre 60 i
70 nens.

La Copa
Nadal de
Natació
s’organitza
des de la
regidoria
d’Esports.



L’Ajuntament Informa
desembre 2003 / gener 2004 09

anys, tindrà com a escenari diversos racons del
nucli antic. Les escenes que es representaran seran:
el mercat, a la plaça de l’Església; el ball de dimonis,
a la plaça de la Vila; el pescador i la rentadora, al
safareig; el Nadal en família, a les Tres Fonts; els
pastors, a l’hort de cal Silvestre; i el Naixement,
al Campanar Vell. L’escena del pescador i la
rentadora s’ha recuperat d’anys enrera en aquesta
dinovena edició.
A més d’aquestes escenificacions, n’hi haurà d’altres
on no hi haurà diàleg i que estaran distribuïdes
pel carrer Major, com la noia al pou, el ferrer, el
fuster, el forner o les cosidores. Durant la
representació, se sortejarà un pernil entre els
assistents.

Exposicions, concert de Nadal i
torneig de tennis

L’agenda d’actes nadalencs al nostre municipi no
s’acaba aquí sinó que l’oferta és molt més àmplia.
Les exposicions ocupen un lloc destacat en el
calendari festiu d’activitats. El diumenge, 21 de
desembre, a 2/4 d’1 del migdia a la Sala Canigó
de l’Ateneu s’inaugurarà una mostra d’olis i pastels
de José Cruz i de pintors del Foment d’Estudi de
Belles Arts de Barcelona.
Aquesta exposició té com a finalitat recollir fons
per a l’Associació Sanfilippo Espanya amb la venda
de les obres exposades. La mostra es podrà visitar
fins l’11 de gener de 2004 i l’organitzen la regidoria
de Cultura i l’Associació Sanfilippo Espanya, amb
la col·laboració de la Fundació Caixa Penedès i
l’Hotel Robert.
El dia de Sant Esteve, 26 de desembre, s’inaugurarà
a les 12 del matí una altra exposició a la Sala
Municipal. Es tractarà d’una col·lectiva de ferro,
forma i color de Royd Cabrera i Xavier Gabriel. La
mostra, organitzada per la regidoria de Cultura,
es podrà visitar fins el 9 de gener de 2004.
Els esports també tindran un lloc en aquesta
agenda d’activitats nadalenques. El dimarts, 23
de desembre, es disputarà durant tot el dia a les
pistes de tennis municipals el II Campionat Juvenil
de Nadal, masculí-femení, categoria infantil i
cadet. En aquest torneig, el rival dels tennistes
poblatans serà el CE Montbui. El campionat
l’organitza el CT la Pobla amb el suport de la
regidoria d’Esports.
Una altra de les activitats típiques de l’agenda
nadalenca és el concert de nadales ofert per la
Coral la Lira que, com l’any passat, comptarà amb
la intervenció d’estudiants de música poblatans
que interpretaran peces amb diferents instruments.
L’audició, organitzada per la coral amb el suport
de la regidoria de Cultura de l’Ajuntament, tindrà
lloc a 2/4 de 6 de la tarda a l’Ateneu Gumersind
Bisbal.

Revetlla de Cap d’Any i
arribada dels Reis

El darrer acte del 2003 i que encetarà les activitats
del 2004 serà la revetlla organitzada pel Casal
d’Avis, amb el suport de l’Ajuntament. La festa
tindrà lloc el dimecres, 31 de desembre, a partir
de 2/4 d’11 de la nit a l’Ateneu. La revetlla estarà
amenitzada pel músic Amaro i en el descans del
ball hi haurà coca i altres productes nadalencs fins
que arribi l’hora de menjar el raïm. La festa seguirà
fins a 2/4 de 4 de la matinada.
Les festes de Nadal tenen un significat molt especial
per a tothom i, sobretot, per als nens. El 5 de
gener arriben els Tres Reis d’Orient carregats de
regals per als més petits. Però abans de l’arribada
de Ses Majestats, la quitxalla poblatana rep la
visita del patge Faruk. L’acte, organitzat des de la
regidoria de Cultura, tindrà lloc el diumenge, 28
de desembre, a partir de 2/4 d’1 del migdia a
l’Ateneu. Mentre els nens s’esperen per poder
saludar i parlar amb l’emissari reial, hi haurà un
espectacle amb el grup La Pastarada.
Uns dies després de la visita del patge Faruk, el
dilluns, 5 de gener, arribaran a la Pobla els Reis
d’Orient. L’arribada de Melcior, Gaspar i Baltasar
està previst que sigui a 1/4 de 7 de la tarda a
l’estació, on seran rebuts pels patges i el pregoner
reial, que pronunciarà el discurs de benvinguda.
Tot seguit, començarà la cavalcada que recorrerà
diversos carrers del poble fins arribar a la plaça
de l’Ajuntament, on Ses Majestats seran rebuts
per l’alcalde, Jaume Armenteras, i per la resta del
consistori. Després dels parlaments del batlle i
d’un dels Reis, els assistents podran menjar un
tros de coca i veure un got de moscatell. Un cop
s’acabi l’acte de benvinguda, Melcior. Gaspar i
Baltasar passaran per les cases a repartir els regals.
La cavalcada s’organitza des de la regidoria de
Cultura de l’Ajuntament i la Comissió de Reis.

Altres activitats de Nadal
A la Llar d’Infants Municipal Sol Solet i al CEIP
Maria Borés també celebraran les Festes de Nadal.
El darrer dia de classe, el divendres, 19 de
desembre, els nens de la llar d’infants faran cagar
el tió, mentre que els alumnes de l’escola rebran
el patge i participaran en diferents activitats.
Cal destacar que el col·legi cada any col·labora
en un campanya solidària i enguany s’han recollit
diners per l’Associació Sanfilippo Espanya.
A més de totes aquestes activitats, el dimecres,
17 de desembre, el Teatre Jardí va acollir una
representació teatral a càrrec dels alumnes d’anglès,
organitzada per la professora Maria José Méndez.
Aquest mateix dia també va tenir lloc la recepció
que l’Ajuntament ofereix cada any als treballadors
i a les entitats locals per felicitar el Nadal.

Els reis
d’Orient
arribaran
el dia 5 de
gener.
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Una setantena de persones assisteixen a la Festa
Social del CT la Pobla
Una setantena de persones van as-
sistir el 22 de novembre a la Festa
Social de Final de Temporada que
cada any organitza el Club Tennis
la Pobla. En aquest acte, es van
lliurar els trofeus als semifinalistes,
finalistes i guanyadors dels diferents

torneigs que ha portat a terme
l’entitat. La festa, que va tenir lloc
a l’Hotel Robert, va comptar amb
la presència de l’alcalde, Jaume Ar-
menteras; del regidor d’Esports,
Santi Broch; i del president del club,
Josep Mayoral.
Primer es va fer un sopar i, tot se-
guit, es van lliurar els trofeus. Abans,
però, es va homenatjar Antoni Jové,
ja que és l’únic soci de l’entitat,
organitzador i jugador, que ha par-
ticipat en totes les edicions del Cam-
pionat Social, que enguany ja ha
arribat a la vint-i-cinquena. Després
es van repartir els trofeus, cedits pel
mateix club, l’Ajuntament, Caixa
Penedès, Caixa Catalunya, La Caixa,
Pikys J. Gras Còdol, Instal·lacions
Jordi Bartrolí Boada, Autoreparacio-
ns Àngel Cervelló, Unión Industrial
Papelera, SA, Excavacions Anoia,
SL, Juan Romaní Esteve, SA, Ibérica
del Papel, SA, Auto Plans d’Arau,
MB Papeles Especiales, el Cau de
l’Ais i Punto Blanco.
Els trofeus es van lliurar als semifi-
nalistes, finalistes i guanyadors de
les diferents competicions. En el

Torneig de Dobles Masculí es va
premiar els finalistes de consolació,
Joan Fernández i Jordi Carceller; els
guanyadors de consolació, Ernest i
Arnau Poch; els finalistes de la fase
final, Joaquim Gasque i Esteve Ro-
bert; i els campions de la fase final,

Josep M. Tort i Joan Martínez.
Pel que fa al Torneig Individual Fe-
mení de Segona Categoria, van ser
obsequiades, amb un trofeu, Marina
Just i Montse Aguilera, semifinalistes;
Jennifer Parreño, finalista; i Míriam
Muntané, campiona. Les copes del
Campionat Individual Femení de
Primera Categoria no es van poder
lliurar ja que aquest torneig no s’ha
pogut disputar fins el 14 de desem-
bre a causa del mal temps.
Quant al Campionat Individual Mas-
culí de Primera Categoria, es va fer
lliurament d’un trofeu als següent
jugadors: Marc Buil, guanyador de
consolació; Jordi Carceller i Juan
Carlos Pérez, semifinalistes; Albert
Jericó, finalista, i Pere Castells, guan-
yador. Pel que fa al Torneig Indivi-
dual Masculí de Categoria Preferent,
es va reconèixer amb una copa a:
Toni Jové, guanyador de consolació;
Juan Fernández i Antonio Serrano,
semifinalistes; Josep M. Jericó, fina-
lista; i Joan Esteve, campió.
En aquesta festa també es va obse-
quiar els tres primers classificats del
II Torneig d’Escacs organitzat pel

club i que van ser: David Zumel,
Antonio Pulido i Llucià Pardo.
Un cop lliurats tots els trofeus es
van presentar els jugadors dels dos
equips que participen en diferents
competicions en aquesta temporada
i que són: els cadets, a la XII Lliga
Juvenil del CD Terrassa Hoquei, i el
sènior, a la I Lliga de Tennis del
Penedès. (En el proper butlletí
s’informarà dels resultats obtinguts
pels equips poblatans en aquestes
dues competicions).
La festa va finalitzar amb un bingo
en què es van sortejar obsequis
cedits per diversos col·laboradors.
A més de les institucions, empreses
i entitats bancàries citades en la
cessió de trofeus, també cal esmen-
tar altres col·laboracions: Emtexsa,
Roch SA, Hotel Robert, Perruqueria
Quim i Esports Sallés.

Semifinalistes, finalistes i guanyadors de la temporada 2003

L’atleta de la Pobla de Claramunt,
Anna Bové, que forma part de
l’equip de l’Integra 2, va guanyar
per quarta vegada la prova
femenina de la Cursa Popular
d’Igualada, que va tenir lloc el
passat 19 d’octubre. Bové va
entrar en la vint-i-tresena posició
de la classificació general i va
aconseguir un temps de 18
minuts 23 segons i 0 dècimes.
A la Cursa Popular d’Igualada,
que va arribar a la vint-i-cinquena
edició, hi van participar prop de
1.500 atletes.
A banda d’aquesta cursa, Anna
Bové va participar el passat 23
de novembre al Cross de Mataró,
amb un recorregut de 4.200 m.
L’atleta poblatana es va classificar
en quarta posició, amb un temps
de 14 minuts 51 segons.

Anna Bové guanya
per quarta vegada
la Cursa Popular
d’Igualada

L’Ajuntament Informa
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El CF la Pobla ocupava la zona
mitja-alta de la classificació en
la desena jornada de lliga

El CF la Pobla ocupava la zona
mitja-alta de la classificació en la
desena jornada de lliga, disputada
el 29 de novembre. En concret,
els poblatans estaven situats en el
sisè lloc de la taula amb 15 punts.
La classificació l’encapçalava el La
Paz amb 26 punts.
Dels cinc partits jugats entre el 2
i el 29 de novembre, de la sisena
a la desena jornada, l’equip poblatà
en va guanyar tres i en va perdre
dos. Les victòries van ser amb el
Tous (0-4), la Torre de Claramunt
(1-0) i l’Ateneu Igualadí (1-0) i les
derrotes, amb els Hostalets de
Pierola (1-2) i el Can Aguilera (4-
3).
El president del club poblatà,
Domènec Lucas, va explicar que
la posició de l’equip en la taula
classificatòria és molt similar a la
de la temporada passada en
aquestes dates. Lucas es va mostrat

satisfet amb el rendiment dels
jugadors. La lliga s’aturarà el 21
de desembre, amb motiu de les
festes nadalenques, i es reprendrà
l’11 de gener.

Canvi d’entrenador
El CF la Pobla ha viscut fa poques
setmanes un canvi d’entrenador.
Josep M. Prat ocupa el lloc que
havia tingut David Jorba, que no
s’ha desvinculat del tot del club ja
que s’ha incorporat a la junta. El
que sí que ha deixat l’equip és
S a l v a d o r  J a c u m e t ,  q u e
desenvolupava tasques d’ajudant
de David Jorba i de Vicenç Carrión,
que continua sent el preparador
físic.
Per tant, els jugadors poblatans
ara estan sota les ordres de Josep
M. Prat i de Vicenç Carrión, que
la temporada passada havia
entrenat l’equip femení.

Els tres equips de l’Escola Espor-
tiva de Futbol que participen en
les competicions oficials estan
fent un bon paper en aquesta
lliga, que es va iniciar el mes
d’octubre.  Els alevins són els
que estan més ben situats en la
classificació. En la vuitena jorna-
da, a final de novembre, aquest
equip ocupava la segona posició
de la taula, amb 17 punts, men-
tre que els infantils estaven en
vuitè lloc, amb 12 punts, i els
cadets, en sisena posició, també
amb 12 punts.
Des de la quarta jornada, el 2
de novembre, fins la vuitena, el
30 de novembre, l’equip aleví
va jugar cinc partits i els va guan-
yar tots, alguns amb resultats
molt contundents, com els acon-
seguits davant el Vilafranca FC
(0-7), el Vilafranca ATC (4-0) i el
Vilanova del Camí FC (0-5). Els
poblatans també van vèncer
l’Igualada CF (2-3) i el Tancat
UD, del Vendrell (3-0).
Quant a l’equip infantil, en
aquest mateix període, dels cinc
partits que va jugar en va guan-
yar quatre i en va perdre un. Les
victòries van ser davant el Piera
(2-3), el Vilanova del Camí (3-
0), el Vilanova i la Geltrú (3-1) i
el Fàtima, d’Igualada (3-4). El
matx que van perdre va ser con-
tra el Masquefa (6-3).
Pel que fa als cadets, en el mateix
temps que els altres dos equips,
van disputar quatre partits ja que
el que havien de jugar davant
l’Igualada CF es va suspendre
perquè diversos jugadors iguala-
dins tenien la grip. Quant a la
resta d’enfrontaments, en van
guanyar tres davant el Piera (8-
0), el Base Vilanova i la Geltrú
(2-3) i l’Òdena (8-2) i en van
perdre un amb el Vilanova i la
Geltrú CF (10-0).

Bon paper dels
equips de l’Escola
Esportiva de Futbol

Tres joves poblatans, Bernat Ramo-
neda, Imanol Sánchez i Arnau Poch
són els directors d’un curtmetratge
que es va presentar i projectar el
passat 3 de desembre al Festival
Internacional de Cinema Fantàstic
de Sitges, que va arribar a la trenta
sisena edició. El treball cinemato-
gràfic, que porta per títol Els lladres
de cares, va ser seleccionat per

participar, fora de competició, a
la secció Brigadoon.
Els tres poblatans són alumnes de
l’IES Molí de la Vila de Capellades
i el curtmetratge va ser el seu tre-
ball de recerca del curs 2002-2003.
Els lladres de cares es va rodar al
nostre municipi i a les rodalies i
molts dels actors que hi apareixen
són poblatans.

Joves poblatans projecten un curtmetratge
al Festival de Cinema de Sitges

L’equip del CF la Pobla que juga aquesta temporada.
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L’Associació Sanfilippo Espanya va recollir 1.732
euros en el ball benèfic que va organitzar el passat
15 de novembre a l’Ateneu. Aquests diners es
destinaran al principal objectiu d’aquesta entitat
solidària que és el d’aconseguir que s’obri una
línia d’investigació a l’Estat espanyol sobre aquesta
malaltia genètica i hereditària.
Al ball, amenitzat pel duet Caribe’s Son, hi van
assistir unes 240 persones que, d’aquesta manera,
van mostrar la seva solidaritat amb aquesta
iniciativa. Mercè López, una de les fundadores de
l’entitat i mare de la Sofía, una nena del nostre
municipi que pateix aquesta síndrome, va expressar
la seva satisfacció per la bona resposta de la gent.
L’acte solidari va comptar amb la presència de
l’alcalde, Jaume Armenteras, i del regidor de
Benestar Social, Josep Aloy. L’alcalde va explicar
que iniciatives solidàries com aquesta de
l’Associació Sanfilippo Espanya sorgeixen des de
la societat civil i compten amb el suport de

l’administració pública. Tot seguit, va intervenir
Jordi Cruz, president de l’entitat i pare de la Sofía,
que va agrair a tots els assistents la seva presència
i col·laboració. L’activitat va comptar amb el suport
de la regidoria de Benestar Social de l’Ajuntament
i de l’Associació de Mares i Pares d’Alumnes (AMPA)
del CEIP Maria Borés, que es van encarregar de
la gestió del bar.

L’Associació Sanfilippo Espanya recull més de 1.700
euros en un ball benèfic a l’Ateneu

L’Ateneu va
acollir el ball
benèfic de
l’Associació
Sanfilippo
Espanya.

podem llegir ... Biblioteca Municipal - Horari: de dilluns a divendres d’1/4 de 6 de la
tarda a 1/4 de 9 del vespre. Av. Catalunya, 9 (Ateneu Gumersind Bisbal)
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•TÍTOL: El porvenir de mi pasado
•AUTOR: Mario Benedetti
•EDITORIAL: Alfaguara - Madrid, 2003
214 pàgines

El porvenir de mi pasado és una obra formada de
breus narracions i alguns poemes que, com tots els
llibres de Benedetti, són plens d’humanitat. Aquí
s’expliquen una sèrie d’esdeveniments quotidians
que l’autor ha agrupat en quatre parts titulades “El
gran quizás”, “Utopía”, “Brindis” i “La tristeza”. Són
històries que, tot i que parteixen de la realitat i de la
pròpia experiència, tenen una gran dosi d’imaginació,
ja que és una constant en la seva obra barrejar el
món real amb el dels somnis i posar sempre al rerafons
els sentiments més profunds. Hi ha un fragment d’un
poema que crec que resumeix molt bé el sentit
d’aquest llibre i la seva sensibilitat:

“Brindo por los aparecidos
y los desaparecidos

brindo por el amor que se desnuda
por el invierno y sus bufandas

por las remotas infancias de los viejos
y las futuras vejeces de los niños”.

Mercè López
Bibliotecària de la Biblioteca Municipal

Ara que s’acosten les Festes de Nadal hi ha un munt
de pàgines web relacionades amb aquestes dates
que ens poden aportar molt bones idees.
Pe r  a l s  més  pe t i t s ,  t robem l ’ ad reça
www.guiainfantil.com/navidad/decoracion.htm
que ofereix una gran diversitat d’activitats per als
nens i nenes, des d’idees per a treballs manuals fins
a contes de Nadal, receptes de cuina que poden fer
la quitxalla, llibres recomanats segons les edats,
nadales, etc. I per als pares, hi ha un interessant
estudi de les millors i pitjors joguines que s’anuncien
aquest any.
Tant per als petits com per als grans, hi ha una altra
pàgina web interessant: www.totnadal.com, on hi
ha plats per a aquestes festes, il·lustracions per
decorar una web, fons de pantalla nadalencs, es
poden escriure i enviar felicitacions i també podem
desitjar un bon Nadal en més de 100 llengües
diferents. I a www.terra.com.pa/especiales hi ha
diverses idees per decorar la taula, centres i plantes,
arbres de Nadal i pessebres.

RECOMANACIÓ DE DIVERSES
PÀGINES WEB RELACIONADES
AMB EL NADAL
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activitats de nadal

Els alumnes d’anglès, amb motiu de les
festes de Nadal, han col·laborat un any
més en una de les seccions del butlletí
municipal. En aquesta quarta edició
consecutiva, han participat 16 estudiants,
de la classe 2B i de Pet class. La selecció
dels cursos s’ha fet aleatòriament.
Els nens i nenes de la classe 2B han fet
un dibuix resseguit per frases. La
guanyadora ha estat Susanna Puiggròs,
de 9 anys. S’ha valorat la construcció
de les frases, així com la qualitat de la
il·lustració.
Pel que fa als alumnes de Pet class, han
elaborat, conjuntament, una descripció
de la fotografia que es recull sobre la
celebració de la festivitat de Reis a final
dels anys 50 i principi dels 60 i l’han
comparat amb l’actualitat. Els estudiants
que han participat han estat: Estefania
Orgaz, Samuel Pérez, Manel Jiménez i
Mireia Conde, d’entre 14 i 15 anys.
El jurat, reunit el passat 27 de novembre,
va estar format per la professora
d’anglès, Maria José Méndez, i per la
directora del butlletí, Sandra Termes.
Volem agrair la col·laboració de tots
els alumnes que han participat, novament,
en aquesta iniciativa.

Estefania Orgaz, Samuel Pérez, Manel Jiménez i
Mireia Conde,14-15 anys

Pet class

Els Reis porten regals a tots els nens del meu
poble. A mi m’agradaria que em portessin una
nina. Els regals haurien d’arribar a les nenes i
als nens de tot el món. Penso que jo sóc bona
nena i que, per tant, em poden portar tot el
que els demano i molts regals per a tothom.
Bon Nadal i que us facin molts regals. Nadal,
Nadal, Nadal.

Susanna Puiggròs, 9 anys
Classe 2B

THE THREE WISE MEN IN THE 60’s
The Three Wise Men in the 60’s arrived on horse. And they arrived
only with the company of one assistant each. They wore simple
clothes, a long jacket, a tunic, tights and a wig on their heads. They
didn’t wear a crown.
The people waiting to see them had candles because there wasn’t
enough light in the streets. And the kings didn’t throw any sweets!

ELS TRES REIS ALS ANYS 60
Als anys 60 els tres Reis arribaven a cavall i cada un anava
acompanyat d’un patge. Anaven vestits amb roba normal,
una jaqueta llarga, una túnica, mitges gruixudes i una
perruca. No portaven corona.
Les persones que els esperaven portaven espelmes perquè
als carrers no hi havia suficient il·luminació. I els Reis no
llençaven caramels!

THE THREE WISE MEN NOW
The Three Wise Men now arrive by coach, motorbikes and train. No
horses. They arrive with lots of assistants because they talk with the
children and they give them sweets. The clothes they wear are different
from the kings in the photo. Now they wear bright clothes and they
have a crown too.
The people who are waiting, specially the children, have small candles
that they make at school.

But there’s something in common and that is...that the Three
Wise Men Day is the happiest day of the year for all the
children.

ELS TRES REIS ARA
Ara els Tres Reis arriben amb una carrossa, amb motos i
amb tren. No hi ha cavalls. Van acompanyats de molts
patges que parlen amb els nens i els donen caramels. La
roba que vesteixen és diferent a la dels Reis de la fotografia.
Ara porten roba brillant i també una corona.
La gent que els espera, sobretot els nens, porten uns
fanalets que han fet a l’escola.

Però hi ha una cosa en comú i és que el dia de Reis és
el més feliç de l’any per a tots els nens.
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Segons la majoria de filòlegs, el cognom dels
Claramunt és una derivació de Castrum
Claromonte o Castrum Clarismontis. En un principi,
existia una muntanya rocosa, amb poca vegetació
a la part alta, és a dir, que era clara per amunt.
Els fundadors del repoblament van agafar el nom
de Claramunt, i així les pedres i els homes van fer
un casament històric i geogràfic.
El senyoratge dels cavallers de Claramunt al castell
de la Pobla va durar tres segles, des del X al XIII.
Entre el seu llinatge, hi va haver personalitats
destacades de la història catalana. En aquest article
em referiré a una d’elles, la figura de Pere de
Claramunt. La seva identificació no ofereix dubtes
per l’abundància de les seves signatures, com Petri
de Clari Monte i Petrus sacrista adque levita, ja que
va ser l’eclesiàstic més important del capítol
catedralici barceloní de mitjan segle XII.
Durant l’episcopat del bisbe de Barcelona Guillem
de Torroja, des de l’any 1144 al 1171, en molts
documents després de la signatura del bisbe hi
havia la de Pere de Claramunt, que era el sacrista.
Aquest càrrec seguia en categoria al de bisbe.
Pere de Claramunt va passar del castell poblatà a
la catedral de Barcelona, però el seu destí definitiu
va ser el monestir de Santes Creus. Com a
preparació per vestir l’hàbit blanc dels fills de Sant

Bernat i per ingressar a la comunitat cistercenca,
Pere de Claramunt va endegar el despreniment
dels seus béns i propietats. També va intervenir
en les cessions a favor dels monjos cistercencs de
les terres i les rendes de la masia d’Ancosa, al
terme de la Llacuna, convertida en una granja
proveïdora del cenobi de la riba del riu Gaià. Una
altra vegada, la multiplicada signatura de Petrus,
frater Sancte Crucis és prou reveladora del fet que
va ser un dels monjos més rellevants del darrer
terç del segle XII al monestir de Santes Creus.
Pere de Claramunt també va aconseguir la
consolidació de la Pia Almoina, que es va iniciar
el segle XI i que comptava amb el suport del
bisbat de Barcelona. El religiós va fer diverses
aportacions a aquesta institució de beneficència,
com la de l’any 1161 quan va fer una donació
perpètua per al manteniment diari de tres pobres.
La Pia Almoina va ser aprovada el 1217 pel Papa
Honori III. Les seves tasques assistencials van ser
molt apreciades i van durar fins el segle XIX quan
van ser suprimides per la desamortització. El nom
de Pere de Claramunt va lligat amb honors a
aquesta "Càritas" medieval.

Josep Riba i Gabarró
Historiador i escriptor

Pere de Claramunt: des del castell de
la Pobla a la catedral de Barcelona i al
monestir de Santes Creus
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Pere de Claramunt va aconseguir la
consolidació de la Pia Almoina, que es va
iniciar el segle XI

Monestir de
Santes
Creus, on va
passar molts
anys de la
seva vida
Pere de
Claramunt.
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A la casa coneguda com a Cal Salvador, a la zona
de Sant Procopi, va néixer un 25 de setembre de
1927 la Rita Valls i Casanovas. Filla d’Emili Valls i
de Mercè Casanovas, aquesta poblatana és, amb
76 anys, la puntaire de més edat del nostre municipi,
tal com se li reconeix cada any en la Trobada de
Puntaires que s’organitza el mes de juny.
La Rita Valls és néta d’un dels alcaldes que hi havia
hagut a la Pobla, Salvador Casanovas. Als 26 anys
es va casar amb Virgili Altimira i van tenir un fill que
porta el mateix nom que el seu pare. La Rita ha
viscut tota la vida a la Pobla i és un bon testimoni
de l’evolució que ha fet el poble.

- Vostè és la puntaire de més edat de la Pobla.
Aquest és un art que requereix molta atenció
i delicadesa. Encara li queda paciència per
confeccionar aquestes peces que són veritables
joies artesanes?
- Sí que me’n queda i molta! A mesura que van
passant els anys encara en tinc més. Vaig començar
a fer puntes al coixí fa sis anys, amb 70 anys.
Primer en vaig anar aprendre a Igualada amb la
mateixa professora que tenim aquí, l’Anna March,
i quan es van posar en marxa els tallers a la Pobla
em vaig canviar.
- Com és que va començar a aquesta edat?
- Em vaig quedar sola i havia de fer alguna activitat
per sortir de casa perquè em queia a sobre. De
jove passava moltes estones cosint, fent ganxet,
mitja i punt de creu. Per aquesta raó, vaig pensar
que estaria bé fer puntes al coixí i, la veritat, és
que m’agrada molt.
- Què li aporta participar en el taller de puntes?
- M’ajuda a distreure’m, a relacionar-me amb altra
gent del poble i aprenc coses noves. A més, també
faig classes de manualitats, de gimnàstica i participo
al taller de la memòria.
- Què suposa per a vostè ser la puntaire
poblatana de més edat?
- Estic molt contenta i emocionada quan em fan
el reconeixement el dia de la Trobada de Puntaires
de la Pobla. Fins i tot, tinc ganes de plorar.

Records d’infantesa i joventut
- Va néixer a la Pobla el 25 de setembre de
1927. Com va ser la seva infantesa?
- Recordo els primers anys que vaig anar a l’escola.
M’agradava anar-hi, però les mestres em deien
que em costava aprendre perquè era distreta. I

encara en sóc ara!
Va ser una infància molt bonica, tot i que vaig
viure la Guerra Civil. Tenia uns nou anys quan va
començar el conflicte i recordo, perfectament, tot
el que va succeir. Va ser un trauma que sempre
m’ha quedat. El pare va marxar cap a la guerra i
recordo la por que tenia i que hi havia a la meva
família per si moria lluitant al front. Cada dia
esperaven el carter amb l’ai al cor per veure si
portava alguna mala notícia. No va ser així i el
pare, gràcies a Déu, va tornar. Va lluitar al costat
republicà i quan hi va haver la retirada va anar
cap a França, a un camp de concentració. S’hi va
estar poc temps, ja que li van fer una aval i va
poder tornar.
- I la seva joventut?
- Als 14 anys vaig començar a treballar a la fàbrica
de gènere de punt de cal Vich. Quan acabava la
jornada laboral, anava a aprendre a cosir. Els
diumenges al matí anava a missa i a la tarda, al
cinema i al ball. Als 18 anys vaig començar a
festejar i em vaig casar als 26 a l’església de la
Pobla amb en Virgili Altimira i Escudé. Llavors vaig
deixar la casa dels pares, a la zona de Sant Procopi,
per anar a viure a casa dels sogres, que és el lloc
on he viscut des d’aleshores, al barri de les Figueres.
- Quins records té de com era el poble anys
enrera?
- Era molt diferent a com és avui en dia. No hi
havia cap carrer asfaltat, tot eren camins de terra.
Hi havia grans extensions de camp, com a la zona
de l’Estrassa on ara està tot edificat. La il·luminació
era molt escassa i només hi havia un llum a cada
carrer, no com ara.
- En els darrers temps el municipi ha viscut un
gran desenvolupament. Com veu aquesta
evolució?
- Penso que un canvi tan important com aquest
no es produirà més. Un alcalde com el que tenim
ara no el tornarem a tenir mai més. Li agrada
treballar per al poble i això es nota. S’han fet
moltes obres i ara el poble fa goig. La zona que
es va arreglar del nucli antic, en concret, als
voltants del safareig, ha quedat molt bé.
- Què creu que li fa falta al poble?
- M’agradaria que es recuperés el cinema, encara
que fos de tant en tant, i que es fessin més
representacions de teatre perquè es donaria més
vida al poble. En general, però, estem prou bé en
tots els aspectes.

Rita Valls i Casanovas: una àvia amb
molta vitalitat i empenta

Reconeixement
que va rebre la
Rita Valls com
a puntaire de
més edat en la
III Trobada de
Puntaires de la
Pobla (juny de
2003).
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poblatans



agenda

ACTIVITATS de Nadal
(a partir del 21 de desmbre de 2003

Acte
Inauguració de l’exposició d’olis i
pastels per a la recaptació de fons
per a l’Associació Sanfilippo Espanya
Dia i hora
21 de desembre a 2/4 d’1 del migdia
Lloc
Sala Canigó (Ateneu)
Organitza
Regidoria de Cultura i Associació
Sanfilippo Espanya

Acte
II Campionat Juvenil de Nadal
Masculí-Femení de 2003
Dia i hora
23 de desembre durant tot el dia
Lloc
Pistes de tennis
Organitza
CT la Pobla

Acte
XXXII Copa Nadal de Natació
Dia i hora
25 de desembre a 2/4 d’1 del
migdia
Lloc
Piscina Municipal
Organitza
Regidoria d’Esports

fa anys ...

Acte
Inauguració de la col·lectiva de ferro,
forma i color de Royd Cabrera i
Xavier Gabriel
Dia i hora
26 de desembre a les 12 del matí
Lloc
Sala Municipal d’Exposicions
Organitza
Regidoria de Cultura

Acte
XIX Pessebre Vivent
Dia i hora
27 de desembre a les 6 de la tarda
i a 2/4 de 8 del vespre
Lloc
Nucli Antic
Organitza
Un grup de poblatans

Acte
Arribada del patge Faruk
Dia i hora
28 de desembre a 2/4 d’1 del
migdia
Lloc
Ateneu Gumersind Bisbal
Organitza
Regidoria de Cultura

Acte
Concert de Nadal de la Coral la
Lira i estudiants de música
Dia i hora
28 de desembre a 2/4 de 6 de la
tarda
Lloc
Ateneu Gumersind Bisbal
Organitza
Coral la Lira

Acte
Festa de Cap d’Any
Dia i hora
31 de desembre a 2/4 d’11 de
la nit
Lloc
Ateneu Gumersind Bisbal
Organitza
Associació de Pensionistes i
Jubilats de la Pobla de Claramunt

Acte
Cavalcada de Reis
Dia i hora
5 de gener de 2004 a 2/4 de 7
de la tarda
Lloc
Estació de tren
Organitza
Comissió de Reis i Regidoria de
Cultura

Nevada del desembre de l’any 2001
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